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In this great drama, Marius, the general who saved Rome from barbarian invasion and
became consul an unprecedented six times, has fallen into decline. Sulla, his closest
associate, has withdrawn himself from his commander's circle in preparation for his
own bid for power. As a deadly enmity develops between the two men, Rome must
fight its own battle for survival - first against her neighbouring Italian states, then
against the barbaric Asian conqueror. Births, deaths, prophecies and rivalries combine
to create a whirlwind of drama, and a remarkable insight into the passion and torment
of ancient Rome.

作者介绍: 

考琳·麦卡洛，澳大利亚作家，代表作著名爱情小说《荆棘鸟》，从事过多种工作，是
位多才多艺的小说家。写作时经常进行大量调查工作，创作《荆棘鸟》一书前用去四年
才动笔写作。于上世纪末开始创作历史小说，至今全球畅销不断，并且为她在学术界赢
得了荣誉历史博士的崇高声誉。
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书评

看罗马第一人时看马略怼梅特卢斯，苏拉抓朱古达，政治与战场无往不利，读之经常发
出杠铃般的笑声。然而第二部草冠便开始显露出了罗马残酷无常的安排，掰起指头算算
，为李维娅哭过一次，为小苏拉的死又是一哭，再加上德鲁苏斯之死如烧红铁片猝然接
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受一记重锤，我再也不能怀着轻...  
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